



تعلن شركة الدرع العربي للتأمين التعاوني النتائج المالية الأولية الموحدة المختصرة لفترة ثلاث أشهر وتسعة أشهر المنتهية في 30 سبتمبر 2023

Arabian Shield Cooperative Insurance Company Announces Its Interim Condensed Consolidated Financial Results For  
The Three-Month and Nine-Month Periods Ended 30 September 2023

البند ELEMENT	التغيير % CHANGE%	الربع السابق PREVIOUS QUARTER	التغيير % CHANGE%	الربع المماثل من العام السابق SIMILAR QUARTER FOR PREVIOUS YEAR	الربع الحالي CURRENT QUARTER	البند ELEMENT
Insurance revenue	6%	274,672	22%	237,575	290,664	إيرادات التأمين
Insurance service expense	17%	(235,186)	33%	(206,470)	(275,015)	مصاريف خدمات التأمين
Net expenses from reinsurance contracts held	80%	(12,487)	-19%	(27,943)	(22,519)	صافي دخل عقود إعادة التأمين المحتفظ بها
Insurance service results	---	26,999	---	3,162	(6,870)	صافي نتائج التأمين المالية
Net investment Income	-1%	13,423	41%	9,453	13,355	صافي دخل الاستثمارات
Profit (loss) before zakat	-68%	28,312	20%	7,601	9,157	صافي الربح ( الخسارة ) قبل الزكاة
Total comprehensive income	-74%	28,959	---	(384)	7,409	اجمالي الدخل الشامل
Total shareholders' equity (after deducting minority equity)	1%	1,221,120	3%	1,189,749	1,228,529	إجمالي حقوق المساهمين ( بعد استبعاد حقوق الأقلية )
Profit (loss) per share	-84%	0.36	21%	0.05	0.06	ربحية (خسارة) السهم

البند ELEMENT	التغيير % CHANGE%	الفترة المماثلة من العام السابق SIMILAR PERIOD FOR PREVIOUS YEAR	الفترة الحالية CURRENT PERIOD	البند ELEMENT
Insurance revenue	24%	666,979	825,875	إيرادات التأمين
Insurance service expense	26%	(586,081)	(738,860)	مصاريف خدمات التأمين
Net expenses from reinsurance contracts held	-28%	(92,989)	(66,798)	صافي دخل عقود إعادة التأمين المحتفظ بها
Insurance service results	---	(12,091)	20,217	صافي نتائج التأمين المالية
Net investment Income	61%	24,543	39,401	صافي دخل الاستثمارات
Profit (loss) before zakat	49670%	89	44,295	صافي الربح ( الخسارة ) قبل الزكاة
Total comprehensive income / (expenses)	---	(7,599)	41,939	اجمالي الدخل الشامل
Total shareholders' equity (after deducting minority equity)	3%	1,189,748	1,228,529	إجمالي حقوق المساهمين ( بعد استبعاد حقوق الأقلية )
Profit (loss) per share	---	(0.22)	0.45	ربحية (خسارة) السهم

Element	Explanation	توضيح	البنود
Increase (decrease) in net profit for current quarter compared to the equivalent quarter of the previous year	<p>The Company has adopted IFRS17 (Insurance Contracts) and IFRS9 (Financial Instruments), as endorsed in Saudi Arabia starting 01 January 2023, with retrospective application, which has materially changed the presentation of the financial results for periods beginning on Q1 2023 onwards with the comparative periods restated under the new standards. As a result, the Company has only reflected the relevant financial information under the new standards in the above announcement. Items that are reported as "0" are no longer presented in the new financial statements under IFRS 17 and IFRS 9.</p> <p>'The increase in profits before zakat and income tax for the current quarter of SR 1,556, an increase of 20% compared with equivalent quarter of previous year was due to the following main reasons: Decline in insurance service results to SAR (6,870) compared with SR 3,162 in the equivalent quarter of the previous year. This was driven by an increase in insurance revenue of SAR 53,089 compared with the equivalent quarter of the previous year, an increase of 22%, met with an increase in insurance service expense of SAR 68,545 compared with the equivalent quarter of the previous year, an increase of 33% and a decrease in net expenses from reinsurance contracts of SAR 5,424 compared with the equivalent quarter of the previous year, a decrease of 19%.</p> <p>Increase in net investment income of SAR 3,902 compared with the equivalent quarter of the previous year, an increase of 41%.</p> <p>Achieving other operating income of SAR 2,759 compared to other operating expenses of SAR (3,621) Moreover, Gross Written Premiums (GWP) increased by SAR 26,291 compared with the equivalent quarter of the previous year, an increase of 12%.</p>	<p>قامت الشركة بتطبيق المعيار الدولي للتقارير المالية 17 (عقود التأمين) والمعيار الدولي للتقارير المالية 9 (الأدوات المالية) ، على النحو المعتمد في المملكة العربية السعودية اعتباراً من 1 يناير 2023 وبأثر رجعي ، والذي أدى إلى تغيير جذري في عرض النتائج المالية لجميع الفترات ابتداء من الربع الأول من عام 2023 وإعادة قياس الفترات المماثلة من الأعوام السابقة وفقاً للمعايير الجديدة. نتيجة لذلك ، قامت الشركة بإعلان النتائج المالية وفقاً للبيانات المتوفرة وفقاً للمعيار الدولي للتقارير المالية 17 والمعيار الدولي للتقارير المالية 9. تم الإشارة إلى البيانات الغير متوافقة مع المعايير الجديدة بالرقم "0"</p> <p>الارتفاع في الأرباح قبل الزكاة والضريبة مبلغ 1,556 ريال للربع الحالي وبارتفاع بنسبة 20% مقارنة للربع المماثل من العام السابق ويعزى هذا الارتفاع بالأسباب التالية: انخفاض في نتائج خدمات التأمين لتبلغ (6,870) ريال مقارنة بـ 3,162 للربع المماثل من العام السابق. و هذا الانخفاض هو نتيجة للارتفاع في إيرادات التأمين بمبلغ 53,089 مقارنة بالربع المماثل من العام السابق و الذي يمثل ارتفاع بنسبة 22% قابله زيادة في مصاريف خدمات التأمين بمبلغ 68,545 و الذي يمثل ارتفاعاً بنسبة 33% مقارنة بالربع المماثل من العام السابق و انخفاض في صافي مصاريف عقود التأمين بمبلغ 5,424 مقارنة بالربع المماثل من العام السابق و التي تمثل انخفاض بنسبة 19%.</p> <p>ارتفاع في صافي دخل الاستثمارات بمبلغ 3,902 مقارنة بالربع المماثل من العام السابق والذي يمثل ارتفاعاً بنسبة 41%.</p> <p>تحقيق إيرادات تشغيلية أخرى بمبلغ 2,759 ريال سعودي مقارنة بمصاريف تشغيلية أخرى بقيمة (3,621) ريال سعودي .</p> <p>علاوة على ذلك، ارتفع إجمالي الأقساط المكتتبة بمبلغ 26,291 ريال مقارنة بالربع المماثل من العام السابق بارتفاع بنسبة 12%.</p>	<p>يعود سبب الارتفاع ( الانخفاض ) في صافي الربح خلال الربع الحالي مقارنة مع الربع المماثل من العام السابق إلى</p>
Increase (Decrease) in Net Profit during Current Quarter Compared to the Previous Quarter of the Current Year is Attributed to	<p>The Company has adopted IFRS17 (Insurance Contracts) and IFRS9 (Financial Instruments), as endorsed in Saudi Arabia starting 01 January 2023, with retrospective application, which has materially changed the presentation of the financial results for periods starting on Q1 2023 onwards with the comparative periods restated under the new standards. As a result, the Company has only reflected the relevant financial information under the new standards in the above announcement. Items that are reported as "0" are no longer presented in the new financial statements under IFRS 17 and IFRS 9.</p>	<p>قامت الشركة بتطبيق المعيار الدولي للتقارير المالية 17 (عقود التأمين) والمعيار الدولي للتقارير المالية 9 (الأدوات المالية) ، على النحو المعتمد في المملكة العربية السعودية اعتباراً من 1 يناير 2023 وبأثر رجعي ، والذي أدى إلى تغيير جذري في عرض النتائج المالية لجميع الفترات ابتداء من الربع الأول من عام 2023 وإعادة قياس الفترات المماثلة من الأعوام السابقة وفقاً للمعايير الجديدة. نتيجة لذلك ، قامت الشركة بإعلان النتائج المالية وفقاً للبيانات المتوفرة وفقاً للمعيار الدولي للتقارير المالية 17 والمعيار الدولي للتقارير المالية 9. تم الإشارة إلى البيانات الغير متوافقة مع المعايير الجديدة بالرقم "0"</p>	<p>يعود سبب الارتفاع ( الانخفاض ) في صافي الربح خلال الربع الحالي مقارنة مع الربع السابق إلى</p>

	<p>The decrease in profits before zakat and income tax for the current quarter of SR 19,155, a decrease of 68% compared with the previous quarter of the current year was due to the following main reasons:</p> <p>Decline in insurance service results to SAR (6,870) compared with SR 26,999 in the previous quarter of the current year. This was driven by an increase in insurance revenue of SAR 15,992 compared with the previous quarter of the current year, an increase of 6%, met with an increase in insurance service expense of SAR 39,829 compared with the previous quarter of the current year, an increase of 17% and an increase in net expenses from reinsurance contracts of SAR 10,032 compared with the previous quarter of the current year, an increase of 80%.</p> <p>Decrease in net investment income of SAR 68 compared with the previous quarter of the current year, a decrease of 1%</p> <p>Achieving other operating income of SAR 2,759 compared to other operating expenses of SAR (9,821).</p> <p>Moreover, Gross Written Premiums (GWP) increased by SAR 34,773 compared with the previous quarter of the current year, an increase of 16%.</p>	<p>الانخفاض في الأرباح قبل الزكاة وضريبة الدخل للربع الحالي بمبلغ 19,155 ريال ونسبة 68% مقارنة بالربع السابق.</p> <p>انخفاض في نتائج خدمات التأمين بمبلغ (6,870) مقارنة بمبلغ 26,999 ريال للربع السابق، وهذا الانخفاض يعود إلى الارتفاع في إيرادات خدمات التأمين بمبلغ 15,992 ريال مقارنة بالربع السابق وارتفاع بنسبة 6% قابله زيادة في مصاريف خدمات التأمين بمبلغ 39,829 ريال مقارنة بالربع السابق وارتفاع بنسبة 17% وارتفاع في صافي مصاريف عقود التأمين بمبلغ 10,032 ريال مقارنة بالربع السابق وارتفاع بنسبة 80%.</p> <p>انخفاض في صافي دخل الاستثمارات مبلغ 68 ريال مقارنة بالربع السابق وانخفاض بنسبة 1%.</p> <p>تحقيق إيرادات تشغيلية أخرى بمبلغ 2,759 ريال سعودي مقارنة بمصاريف تشغيلية أخرى بقيمة (9,821) ريال سعودي.</p> <p>علاوة على ذلك، إرتفع إجمالي الأقساط المكتتبة بمبلغ 34,773 ريال مقارنة بالربع السابق بارتفاع بنسبة 16%.</p>	
<p><b>Increase (Decrease) in Net Profit for Current Period Compared to the Equivalent Period of the Previous Year is Attributed to</b></p>	<p>The Company has adopted IFRS17 (Insurance Contracts) and IFRS9 (Financial Instruments), as endorsed in Saudi Arabia starting 01 January 2023, with retrospective application, which has materially changed the presentation of the financial results for periods beginning on Q1 2023 onwards with the comparative periods restated under the new standards. As a result, the Company has only reflected the relevant financial information under the new standards in the above announcement. Items that are reported as "0" are no longer presented in the new financial statements under IFRS 17 and IFRS 9.</p> <p>The profit before zakat and income tax for the period of SR 44,295 compared with SR 89 for the equivalent period of previous year. This is mainly attributed to the following reasons:</p> <p>Increase in insurance service results to SAR 20,217 compared with SR (12,091) in the equivalent period of the previous year. This was driven by an increase in insurance revenue of SAR 158,896 compared with the equivalent period of the previous year, an increase of 24%, met with an increase in insurance service</p>	<p>قامت الشركة بتطبيق المعيار الدولي للتقارير المالية 17 (عقود التأمين) والمعيار الدولي للتقارير المالية 9 (الأدوات المالية)، على النحو المعتمد في المملكة العربية السعودية اعتباراً من 1 يناير 2023 وبأثر رجعي، والذي أدى إلى تغيير جذري في عرض النتائج المالية لجميع الفترات ابتداء من الربع الأول من عام 2023 وإعادة قياس الفترات المماثلة من الأعوام السابقة وفقاً للمعايير الجديدة. نتيجة لذلك، قامت الشركة بإعلان النتائج المالية وفقاً للبيانات المتوفرة وفقاً للمعيار الدولي للتقارير المالية 17 والمعيار الدولي للتقارير المالية 9. تم الإشارة إلى البيانات الغير متوافقة مع المعايير الجديدة بالرقم "0"</p> <p>بلغت الأرباح قبل الزكاة وضريبة الدخل للفترة مبلغ 44,295 مقارنة بمبلغ 89 ريال للفترة المماثلة من العام السابق يعود إلى الأسباب التالية:</p> <p>ارتفاع في نتائج خدمات التأمين لتبلغ 20,217 ريال مقارنة بـ (12,091) لفترة المماثلة من العام السابق. وهذا التحسن هو نتيجة للارتفاع في إيرادات التأمين بمبلغ 158,896 مقارنة بالربع المماثل من العام السابق والذي يمثل ارتفاع بنسبة 24% قابله زيادة مصاريف خدمات التأمين بمبلغ 152,779 مقارنة بالفترة المماثلة من العام السابق ارتفاع بنسبة 26% و انخفاض في صافي مصاريف عقود التأمين بمبلغ 26,191 مقارنة بالفترة المماثلة من العام السابق والتي تمثل انخفاض بنسبة 28%.</p>	<p>يعود سبب الارتفاع ( الانخفاض ) في صافي الربح خلال الفترة الحالية مقارنة مع الفترة المماثلة من العام السابق إلى</p>

	<p>expense of SAR 152,779 compared with the equivalent period of the previous year, an increase of 26% and a decrease in net expenses from reinsurance contracts of SAR 26,191 compared with the equivalent period of the previous year, a decrease of 28%.</p> <p>Increase in net investment income of SAR 14,858 compared with the equivalent period of the previous year, an increase of 61%.</p> <p>Increase in other operating expenses of SAR 2,250 compared with the equivalent period of the previous year, an increase of 21%.</p> <p>Moreover, Gross Written Premiums (GWP) increased by SAR 113,309 compared with the equivalent period of the previous year, an increase of 14%.</p>	<p>الإرتفاع في صافي دخل الاستثمارات للفترة بمبلغ 14,858 مقارنة بالفترة المماثلة من العام السابق بارتفاع بنسبة 61%.</p> <p>الإرتفاع في مصاريف العمليات التشغيلية الأخرى للفترة بمبلغ 2,250 ريال مقارنة بالفترة المماثلة من العام السابق بارتفاع بنسبة 21%.</p> <p>علاوة على ذلك، إرتفعت إجمالي الأقساط المكتتبه للفترة بمبلغ 113,309 ريال مقارنة بالفترة المماثلة من العام السابق بارتفاع بنسبة 14%.</p>	
<b>Basis of the External Auditor's Opinion</b>	Unmodified	غير معدل	طبيعة رأي مراجع الحسابات
<b>External auditor's report containing reservation</b>	NONE	لا يوجد	ملاحظة أو تحفظ أولفت انتباه كما ورد في تقرير المراجع الخارجي
<b>Reclassifications in quarter financial result</b>	The Company has reclassified and restated comparative information to meet the requirements of the newly implemented standards IFRS17 and IFRS 9.	قامت الشركة بإعادة تصنيف وقياس البيانات لأرقام المقارنة للعام السابق لتتوافق مع متطلبات المعيار الدولي للتقارير المالية 17 والمعيار الدولي للتقارير المالية 9.	إعادة تبويب بعض أرقام المقارنة
<b>Additional Information</b>	<p>The Company has adopted IFRS17 (Insurance Contracts) and IFRS9 (Financial Instruments), as endorsed in Saudi Arabia starting 01 January 2023, with retrospective application, which has materially changed the presentation of the financial results for periods starting on Q1 2023 onwards with the comparative periods restated under the new standards. As a result, the Company has only reflected the relevant financial information under the new standards in the above announcement. Items that are reported as "0" are no longer presented in the new financial statements under IFRS 17 and IFRS 9.</p> <p>The Financial Statements have been prepared in accordance with International Accounting Standard 34 endorsed in the Kingdom of Saudi Arabia and other standards and pronouncements issued by the Saudi Organization for Chartered and Professional Accountants ("SOCPA"), consistent with the Company's accounting policies. Comparatives have been restated.</p> <p>The profits after Zakat and Income Tax for the current quarter reached SR 3,790 thousand compared to SR 3,141 thousand for the equivalent quarter of last year, an increase of 21%.</p>	<p>قامت الشركة بتطبيق المعيار الدولي للتقارير المالية 17 (عقود التأمين) والمعيار الدولي للتقارير المالية 9 (الأدوات المالية)، على النحو المعتمد في المملكة العربية السعودية اعتباراً من 1 يناير 2023 وبأثر رجعي، والذي أدى إلى تغيير جذري في عرض النتائج المالية لجميع الفترات ابتداء من الربع الأول من عام 2023 وإعادة قياس الفترات المماثلة من الأعوام السابقة وفقاً للمعايير الجديدة. نتيجة لذلك، قامت الشركة بإعلان النتائج المالية وفقاً للبيانات المتوفرة وفقاً للمعيار الدولي للتقارير المالية 17 والمعيار الدولي للتقارير المالية 9. تم الإشارة إلى البيانات الغير متوافقة مع المعايير الجديدة بالرقم "0".</p> <p>تم إعداد القوائم المالية وفقاً لمعيار المحاسبة الدولي 34 المعتمد في المملكة العربية السعودية والمعايير الأخرى الصادرة عن الهيئة السعودية للمحاسبين القانونيين المعتمدين ("SOCPA") بما يتوافق مع السياسات المحاسبية للشركة، تم إعادة بيان أرقام المقارنة.</p> <p>بلغت الأرباح بعد الزكاة والضريبة للربع الحالي مبلغ 3,790 ريال مقارنة بـ 3,141 ريال للربع المماثل من العام السابق بارتفاع بنسبة 21%.</p> <p>بلغت الأرباح بعد الزكاة والضريبة للفترة بمبلغ 28,878 ريال مقارنة بـ (14,046) ريال للفترة المماثلة من العام السابق بارتفاع بنسبة 306%.</p> <p>بلغت ربحية السهم للربع الحالي 0.06 ريال للسهم مقارنة بـ 0.05 ريال للسهم للربع المماثل من العام السابق.</p> <p>بلغت ربحية السهم للفترة بمبلغ 0.45 ريال للسهم مقارنة بـ (0.22) ريال للسهم للفترة المماثلة من العام السابق.</p> <p>بلغ إجمالي الدخل الشامل للربع الحالي مبلغ 7,409 ريال مقارنة بمبلغ (384) ريال للربع المماثل من العام السابق.</p>	معلومات اضافية

	<p>The profits after Zakat and Income Tax for the current period reached SR 28,878 thousand compared to SR (14,046) thousand for the equivalent period of last year, an increase of 306%.  The earnings per share (EPS) for the current quarter is SAR 0.06 per share versus SAR 0.05 per share for the equivalent quarter last year.  The earnings per share (EPS) for the current period is SAR 0.45 per share versus SAR (0.22) per share for the equivalent period last year.  Total comprehensive income for the current quarter is SAR 7,409 thousand compared to SR (384) thousand for the equivalent quarter of the previous year.  Total comprehensive income for the current period is SAR 41,939 thousand compared to SR (7,599) thousand for the equivalent period of the previous year.  Total Shareholders' Equity at the end of the current period is SAR 1,228,529 thousand compared to SAR 1,189,748 thousand for the equivalent period of the previous year, an increase of 3%. (No minority interest).  The authorized, issued and fully paid share capital of the Company is SAR 638,524,620 consisting of 63,852,462 shares each with a nominal value of 10 Saudi Riyals.</p>	<p>بلغ إجمالي الدخل الشامل للفترة مبلغ 41,939 ريال مقارنة بمبلغ (7,599) ريال للفترة المماثلة من العام السابق.  بلغ إجمالي حقوق المساهمين في نهاية الفترة مبلغ 1,228,529 ريال مقارنة بـ 1,189,748 ريال للفترة المماثلة من العام السابق بارتفاع بنسبة 3% (لا يوجد حقوق أقلية)  يبلغ رأس مال الشركة المصرح به والمصدر والمدفوع بالكامل مبلغ 638,524,624 ريال ويتكون من عدد 63,852,462 سهم بقيمة اسمية قدرها 10 ريال للسهم الواحد.</p>	
--	--	--	--